
 
Protokół nr XLIV/23 

z XLIV Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 16 lutego 2023 roku  

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 10:10 otworzył obrady XLIV Sesji 

witając radnych i gości.  

 

Starosta K. Smela wręczył zawodnikom WLKS Kmicic Częstochowa w składzie: Łukasz 

Parafiniuk, Mikołaj Puchała, Szymon Wojciechowski i Marcin Żelazny puchary za zdobycie 

pierwszego miejsca w Mistrzostwach Polski Juniorów w Szpadzie wraz z gratulacjami dla 

prezesa i trenera.  

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni nieobecni (2): 

1. Henryk Kasiura 

2. Bożena Lara 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja, a następnie zgłosił wniosek  

o zmianę nazwy pkt. 12 w następujący sposób: 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie podniesienia minimalnego  

      wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej i prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

Ww. wniosek poddał pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła ww. wniosek jednogłośnie 22 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są inne uwagi i propozycje zmian.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku innych głosów poddał pod głosowanie 

porządek obrad wraz z poprawką. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad wraz z poprawką: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XLIV Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym..  

7. Informacja z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 

Częstochowie oraz Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego na terenie powiatu 

częstochowskiego w 2022 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2023 – 2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2023 rok. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie petycji z dnia 19 stycznia 2023 roku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuacji współpracy ze społecznością lokalną Ukrainy. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie podniesienia minimalnego 

wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej i prowadzącemu rodzinny dom dziecka.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu 

Częstochowskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w statucie Powiatu Częstochowskiego. 

15. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie 

Częstochowskim za 2022 rok. 

16. Sprawozdanie z gospodarowania powiatowym zasobem nieruchomości za 2022 rok. 

17. Sprawozdania stałych komisji Rady z działalności w 2022 roku: 

 sprawozdanie Komisji Rewizyjnej,  

 sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  

 sprawozdanie Komisji Budżetu,  

 sprawozdanie Komisji Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu, 

 sprawozdanie Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

 sprawozdanie Komisji Samorządności i Bezpieczeństwa, 

 sprawozdanie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej, 

18. Informacja o umorzonych, odroczonych i rozłożonych na raty należnościach powiatu  

w II półroczu 2022 roku. 

19. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 

przez powiat. 

20. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

21. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

22. Zamknięcie obrad XLIV Sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr XLIII/22 z sesji w dniu  

22 grudnia 2022 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr XLIII/22 jednomyślnie: 21 głosami „za”. 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Adam Jaruga 

2. Monika Kosielak 

3. Edyta Wierzbińska 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie:  

22 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 22 grudnia 2022 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne  

wydziały Starostwa ze szczególnym uwzględnieniem Wydziału EZK i ZO oraz zadania 

realizowane przez inne jednostki organizacyjne powiatu, jak PZD i PCPR.  
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Szerzej omówił nw. kwestie: 

- funkcjonowanie publicznego transportu zbiorowego oraz perspektywy jego rozwoju; 

- spotkanie przedstawicieli subregionu północnego (nowym członkiem zarządu      

   woj. śląskiego został G. Boski, a nowym wiceprzewodniczącym sejmiku St. Gmitruk; 

- objęcie pomocą organizacyjną dzieci uchodźców przebywających w ośrodku     

   archidiecezji częstochowskiej w „Św. Puszczy”; 

-  zapowiedź organizacji dożynek powiatowych w Rudniku Małym w dniu 20 sierpnia br,; 

-  informacja o rezygnacji H. Kasiury z funkcji członka zarządu (ze względów zdrowotnych); 

-  otwarcie strefy dla interesantów na parterze budynku starostwa; 

-  informacja o robotach inwestycyjnych  kontynuowanych przez PZD; informacja z  

    postępowania przetargowego, wnioski złożone do Rządowego Funduszu Rozwoju      

    Dróg (ze względu na brak środków, tudzież inflację nie ma szans na spełnienie wszystkich      

   oczekiwać w zakresie realizacji zadań drogowych). 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Wicestarosta J. Miarzyński odniósł się do zarzutów przedstawicieli gm. Rędziny 

wniesionych na posiedzeniu Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

dotyczących stanu drogi DK-59 (węzeł Mykanów stanowiący 5 kilometrowy odcinek od 

Rudnik do węzła autostradowego w Kościelcu) i potrzeb z tym związanych. Jest to droga, 

gdzie panuje bardzo duże natężenie ruchu z uwagi na to, że łączy się ona z drogę krajową 

DK-91 Radomsko - Częstochowa i z tej drogi można się wpiąć do autostrady A1 właśnie w 

Kościelcu. Powiatowi zarzucono na komisji  brak działań inwestycyjnych i remontowych, 

brak wniosków o pozyskiwanie środków zewnętrznych, brak wniosków o przekwalifikowanie 

drogi na drogę kategorii wyższej. Nie zgadza się z zarzutami gminy, gdyż powiat 

wielokrotnie interweniował i występował do czynników zewnętrznych o środki  na remont i 

przebudowę. W 2006 roku w związku projektowaniem autostrady wystąpiono do posłów o 

środki na kwotę 3,5 mln zł. W 2008 pozyskano je od marszałka województwa śląskiego. W 

2015 roku uchwałą Rady wystąpiono o środki z nowego oprogramowania unijnego. W 2020 

roku  złożono wniosek do wojewody śląskiego o 11 mln zł. Środków też nie uzyskano. W 

2022 roku wystąpiono o dofinansowanie z programu Polski Ład związane ze strefami 

przemysłowymi i terenami inwestycyjnymi. Tutaj też nie udało się pozyskać środków. W 

2022 roku wystąpiono ponownie do Polskiego Ładu w ramach  tzw.  PGR-ów. Udało się 

uzyskać 3 mln zł. Przetarg musiano jednak unieważnić, gdyż znacznie przekroczył kwotę 

dofinansowania, a jednocześnie gmina Rędziny i Mykanów odmówiły udziału. W związku z 

tym wystąpiono do Banku Gospodarstwa Krajowego o ograniczenie zakresu i teraz jest 

ogłoszony nowy przetarg. Powiat występował też niejednokrotnie o przekwalifikowanie i 

nadanie drodze wyższej kategorii, niestety bez skutku. Notabene nie ma takiego przypadku w 

RP, żeby węzeł autostradowy łączył się z drogą powiatową, czy inną drogą gminną. 

Wicestarosta przedstawił zakres zrealizowanych prac inwestycyjnych i remontowych 

przeprowadzonych na omawianych drogach obejmujący powstanie dokumentacji technicznej 

i  przebudowy poszczególnych odcinków. Powiat wielokrotnie  występował z wnioskami do 

programu Budowy Dróg Krajowych i Autostrad. Podjęta była m.in. uchwała Rady w temacie 

budowy obwodnic dróg krajowych, a w ostatnim czasie podjęta została inicjatywa budowy 

obwodnicy oraz przebudowy drogi krajowej. Wicestarosta wspomniał też o planach budowy 

obwodnic, które się różnią od wizji gm. Rędziny. W jednej połowie (mykanowskiej) byłaby 

bowiem obwodnica, w drugiej już nie. Wicestarosta zapewnił, że o drogę Kościelcu zawsze 

dbano i zawsze starano się ją utrzymywać oraz pozyskiwać środki na remont. Zarzuty gminy 

są zatem niezasadne. 

 

Radna K. Kapica oznajmiła, że również brała udział w posiedzeniu Komisji Infrastruktury, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska z udziałem delegacji z Rędzin, a była to wątpliwa  

przyjemność i była świadkiem ataków wójta na powiat. Nie rozumie zarzutów gminy, jako że 

powiat zawsze odpowiada na głosy gminy, a mieszkańcy Kościelca nie są mu obojętni. Sama 

doskonale zna tamtejsza sytuację. Z petycją o drogę chodziła 3 razy, bo wie, jak się tam źle 
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mieszka na co dzień. Od 2018 roku do 2023 powiat składał na drogę 5 razy wnioski na 

dofinansowanie. Niestety z pustego i Salomon nie naleje. Zdaje sobie sprawę, że nie jest 

problemem przyjść i wykrzyczeć: że tu można złożyć, tam można złożyć. Tak można. Tylko 

to wszystko się odwleka w czasie, a po 4 latach wie, że trzeba się nauczyć cierpliwości, 

ciężkiej pracy i zainteresowania tym, co mówią mieszkańcy i tym, co się dzieje w urzędzie. 

W dalszym ciągu liczy na pozyskanie środków na budowę węzła lub choćby wykonanie 

zwykłej nakładki i przykro, że nie ma współpracy gminy z powiatem w tym zakresie.  
 

Starosta K. Smela oznajmił, że jest koniec kadencji, a nie zdarzyło się, żeby wójt gm.  

Rędziny chciał z nim porozmawiać choć raz, jeśli, to tylko przy okazji, więc ciężko mówić o 

współpracy, tudzież w sytuacji, gdy wójt obiecuje obwodnicę kosztem powiatu (wykup, 

budowa, utrzymanie), a powiat nic o tym nie wie. Nie chce też się wypowiadać na inne 

drobniejsze tematy, jak odwodnienie, czy staw, bo jak się zawaliło rowy i przepusty, to 

oczywiste, że wody nie odchodzą. Nadmienił, że w posiedzeniu Komisji Infrastruktury nie 

mógł uczestniczyć  z powodu udziału w konferencji PSP. Poinformował też o telefonie, w 

którym ktoś mu zarzucał niekompetentność w zakresie wyboru statuetki. Rozumie, że nie ze 

wszystkimi współpraca musi się układać, ale my się nie musimy kochać, ani nawet lubić. 

Mamy się szanować i nie mówić nieprawdy. Prosił, aby na przyszłość nie organizować 

spotkań z osobami niezorientowanymi, nie mającymi nic wspólnego z radą gminy, bo zawsze 

będziemy na przegranej pozycji. W nawiązaniu do spotkania w przyszłym tygodniu zostanie 

przygotowane wystąpienie o dofinasowanie inwestycji, no bo skoro się używa nazwisk, że ma 

się wpływy, to być może takie pieniądze w marszałkowskim urzędzie są. 

 

Radny A. Jaruga oznajmił, że od 4 lat wraz z innymi radnymi podejmuje działania 

dotyczące poprawienia stanu drogi w Kościelcu i są to działania ponad podziałami, o czym 

świadczy wystąpienie koleżanki przed chwilą. Zapewnił, że do końca kadencji nadal będą 

podejmowane działania i nikt nigdy nie mówił, że coś jest niemożliwe do wykonania, bo to 

gm. Rędziny. Prosi  też, aby jego gminę reprezentować nie tak jak na komisji, bo krzyki do 

niczego nie doprowadzą, a tylko i wyłącznie poprzez zgodę można cokolwiek zbudować. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

   

Ad. 7 

Komendant Miejski PSP Marek Radosz przedstawił informację z działalności Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Częstochowie oraz Krajowego Systemu Ratowniczo 

- Gaśniczego na terenie m. Częstochowy i powiatu częstochowskiego w roku 2022 w formie 

prezentacji multimedialnej. Działalność Komendy w roku minionym obejmowała szereg 

działań organizacyjnych, operacyjnych, logistycznych i kontrolno-rozpoznawczych, które 

umożliwiły realizację zaplanowanych działań. Ostatni rok to okres zintensyfikowanych 

działań związanych z wojną na Ukrainie oraz wdrażaniem ustawy o  ochotniczych strażach 

pożarnych, tudzież obchodzeniem rocznicy powstania PSP. Komendant podziękował 

władzom powiatu na okazywaną pomoc i współpracę, tudzież przekazane środki finansowe. 

Liczy na dalszą dobrą współpracę i wsparcie. Szczegółowe informacje nt. działalności 

Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej oraz Krajowego Systemu Ratowniczo - 

Gaśniczego zostały zawarte w przekazanym do Rady sprawozdaniu stanowiącym załącznik nr 

3 do niniejszego protokołu  
 

Przewodniczący Rady A. Kubat w im. mieszkańców podziękował druhom PSP za 

podejmowane działania na rzecz bezpieczeństwa, a następnie zaprosił ich na święto powiatu 

zaplanowane w dniu 20 sierpnia w Rudniku Małym (dożynki). 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/316/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 jednomyślnie:  

22 głosami „za”  Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2023 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/317/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2023 rok: jednomyślnie 23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 

5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie petycji z dnia 

19 stycznia 2023 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja.  Do projektu uchwały 

dołączono treść petycji stanowiącej załącznik nr 6 do niniejszego protokołu oraz stanowisko 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiące załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący przedstawił ww. stanowisko, zgodnie z którym proponuje się petycję 

przekazać staroście wg właściwości.    

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/318/2023 w sprawie petycji z dnia 19 stycznia 

2023 roku jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie kontynuacji 

współpracy ze społecznością lokalną Ukrainy został radnym udostępniony w systemie eSesja 

i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący wyraził zadowolenie, że 

współpraca z d. powiatem śniatyńskim, a obecnie kołomyjskim będzie kontynuowana i będzie 

podpisane porozumienie w tym zakresie. Zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu 

uchwały. 
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Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/319/2023 w sprawie kontynuacji współpracy ze 

społecznością lokalną Ukrainy jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 

9 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie podniesienia minimalnego wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej 

i prowadzącemu rodzinny dom dziecka został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/320/2023 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

podniesienia minimalnego wynagrodzenia rodzinie zastępczej zawodowej i prowadzącemu 

rodzinny dom dziecka jednomyślnie: 23 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji członka Zarządu Powiatu Częstochowskiego został radnym udostępniony w 

systemie eSesja. Henryk Kasiura rezygnuje z pełnienia obowiązków w Zarządzie z dniem  

27 lutego br. ze względów zdrowotnych. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/321/2023 w sprawie przyjęcia rezygnacji członka 

Zarządu Powiatu Częstochowskiego: jednomyślnie 23 głosami „za”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

statucie Powiatu Częstochowskiego został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Radny A. Markowski zapytał z czym wiążą się proponowane zmiany w statucie i czy 

przybędzie odpłatny członek Zarządu? Ma nadzieję, że to nie nastąpi w sytuacji, gdy zewsząd 

słychać, jak to powiat jest biedny, jak to nie ma środków na inwestycje i obcina się zakres 

prac. Jeżeli jednak rzeczywiście ma tak być, to uchwały nie poprze. Następnie podziękował 
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ustępującemu z Zarządu Henrykowi Kasiurze za wieloletnie i owocne działania na rzecz 

powiatu i życzy zdrowia.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poprosił radcę prawnego o wyjaśnienie intencji uchwały. 

 

Radca prawny Anna Trepka poinformowała, że zmiana w statucie polega na wykreśleniu w 

§ 57 ust. 5 wskazującego dotychczasową liczbę etatowych członków Zarządu. Poprzez to 

wykreślenie  nie dochodzi do możliwości zwiększenia liczby członków zarządu, tak jak tutaj 

sugerował pan radny. Następnie odczytała treść proponowanego brzmienia § 57 ust. 1, 2, 3 

 i 4.  

 

Radny A. Markowski zapytał o cel proponowanych zmian w statucie: czy jest to zabieg  

czysto formalny, czy planowany jest kolejny etat i w najbliższym czasie starosta przedstawi 

informację o kolejnym zatrudnieniu w Zarządzie. 

 

Starosta K. Smela poinformował, że w Zarządzie działa 5 członków Zarządu i tyle samo 

będzie, tylko się zastanowią w jakim wymiarze. Zapewnił, że nie powstanie żaden nowy 

wydział, ani nie zostanie powołany żaden nowy naczelnik. Na następnej sesji przedstawi w 

tym względzie stosowne propozycje. Na razie decyzji nie ma. Wolny wakat obejmie na 

pewno ktoś z PSL-u.  

 

Radna K. Kapica zapytała, czy zmiana statutu wiąże się ze zwiększeniem wydatków na 

płace.  

 
Starosta K. Smela powiedział, że jak będzie pięciu pełnoetatowych członków zarządu, to 

wydatki muszą się zwiększyć. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat powiedział, aby z kwestią poczekać do następnej sesji 

zwołanej z tego powodu, ażeby te sprawy formalne rozstrzygnąć. Teraz oczywiście nie 

zamyka dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku dalszych głosów poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr XLIV/322/2023 w sprawie zmian w statucie Powiatu 

Częstochowskiego: 16 głosami „za” przy 3 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących 

się”.  Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w Powiecie Częstochowskim za 2022 rok zostało udostępnione w 

systemie eSesja i zaakceptowane na posiedzeniu komisji merytorycznej. Zapytał, czy jest 

potrzeba rekomendowania i czy są uwagi bądź zapytania. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 

13 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

 Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 23 głosami „za”. 

 

 

 



 8 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że sprawozdanie z gospodarowania 

powiatowym zasobem nieruchomości za 2022 rok zostało udostępnione w systemie eSesja  

i zaakceptowane na posiedzeniu komisji merytorycznej. Zapytał, czy jest potrzeba 

rekomendowania i czy są uwagi bądź zapytania. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 21 głosami „za” . 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że wszystkie komisje Rady przedłożyły 

sprawozdania z działalności w 2022 roku. Sprawozdania zostały udostępnione w systemie 

eSesja i stanowią załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. Jeśli nie ma uwag, będą kolejno  

głosowane.  

 

Ad. 17a 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Ad. 17b 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 23 głosami „za”. 
 

Ad. 17c 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Budżetu za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 23 „za”. 

 

Ad. 17d 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 22 „za”. 

 

Ad. 17e 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie jednomyślnie 22 głosami „za”. 

 

Ad. 17f 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Samorządności i Bezpieczeństwa za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 22 głosami „za”. 
 



 9 

Ad. 17g 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności 

Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej za 2022 rok. 

 

Rada Powiatu zatwierdziła ww. sprawozdanie: jednomyślnie 21 głosami „za”. 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja nt. należności 

przysługujących powiatowi, które zostałyby umorzone, rozłożone na raty lub wobec których 

termin płatności zostałby odroczony w II półroczu 2022 roku została udostępniona w 

systemie eSesja  i omówiona na posiedzeniu komisji merytorycznej. W okresie 

sprawozdawczym powiatowi nie przysługiwały żadne należności, ani zobowiązania. 

Informacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez powiat w 2022 roku została udostępniona w systemie eSesja i 

zaakceptowana na posiedzeniu komisji merytorycznej. Informacja stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 20 
Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 22 grudnia 2022 roku informując, że poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 21 

Radny A. Markowski zgłosił wniosek o odblokowanie dla ruchu drogowego przejazdu na 

drodze Czepurka – Piasek w gm. Janów i ściągnięcie znaku zakazu wjazdu. Drogę tę już 

wykonano i położono asfalt. Niestety położono go źle i będzie musiał być na całej długości 

sfrezowany. Pyta się zatem, czy jest nadzór ze strony zarządu nad inwestycją, bo to jedyny 

taki przypadek w powiecie, że nowo położony asfalt musi być sfrezowany. Niemniej jednak 

drogą tą można przejechać normalnie, mimo że nie spełnia standardów i jest kiepskiej 

jakości.. Prosi zatem o interwencję w tym zakresie. Zgłasza ponadto błąd na znaku zakazu, na 

którym źle odmieniono nazwę miejscowości Piasek na Piaski. 

 

Radna E. Łagiewka zwróciła się do PCPR o sporządzenie wykazu lekarzy specjalistów 

potrzebnych do sprawowaniu opieki nad dziećmi w rodzinach zastępczych zawodowych oraz 

podanie kryteriów pozwalających na otrzymanie dofinansowania na turnusy rehabilitacyjne.   
 

Przewodniczący Rady A. Kubat poprosił radną o złożenie zgłoszonych wniosków w formie 

pisemnej. Byłoby to łatwiej.  
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Ad. 22 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 12:40 zamknął 

obrady XLIV Sesji Rady Powiatu.  

 
 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są  

udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 19  
do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   

 

 


